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Celem projektu  jest 
zwiększenie dostępno-
ści do usług wsparcia ro-
dziny i pieczy zastępczej. 
W ciągu dwóch najbliż-
szych lat powstaną u nas 
cztery domy dziecka. 

– Podpisujemy umowę 
na jeden z najważniejszych 
projektów na terenie Po-
wiatu Sokólskiego. Najważ-
niejszy, bo kierowany jest 
do osób najsłabszych, do 
dzieci, które przez wiele lat 
wyjeżdżały z Powiatu, po-
nieważ nie mieliśmy u nas 
domu dziecka. Nie było tym 
samym pracy z rodzicami, 
których sąd pozbawił wła-
dzy rodzicielskiej. Dzieci 

wyjeżdżając do placówek 
w kraju traciły też kontakt 
z dziadkami, swoją rodziną 
–mówił Piotr Rećko, Staro-
sta Sokólski podczas pod-
pisywania umowy, na mocy 
której nasz Powiat otrzyma 
5 899 999,91 zł na stworze-
nie czterech domów dziec-
ka. Wartość projektu to 
6 999 999,91 zł.

Starosta podkreślał, że 
projekt jest szansą dla ro-
dzin, które z jakichś przy-
czyn są niewydolne wycho-
wawczo, na to, by dzieci 
odebrane opiekunom do 
nich wracały. Dzięki pro-
jektowi samorząd będzie 
miał pełną kontrolę nad 
przyszłością i rozwojem 
tych dzieci, a także nad ich 
wychowaniem i kształtowa-
niem.

– Stworzyliśmy już je-
den Rodzinny Dom Dziec-
ka w Nierośnie. Bardzo się 
sprawdził. Te kolejne będą 
dla nas olbrzymim wyzwa-
niem, ale przede wszystkim 
szansą. Z całego serca dzię-
kuję Arturowi Kosickiemu, 
Marszałkowi Województwa 
Podlaskiego, który patrono-
wał pozyskaniu tych środ-
ków. Bez zaangażowania 
Wiesławy Burnos i Pawła 
Wnukowskiego, Przewod-
niczącego Komisji Infra-

Powstaną nowe placówki
opiekuńczo-wychowawcze 

struktury do finalizacji tego 
projektu by nie doszło. Dzię-
kuję również paniom Iwonie 
Woronowicz i Paulinie Cho-
lewskiej z Referatu Rozwoju 
za opracowanie projektu – 
mówił Starosta.

Paweł Wnukowski, Prze-
wodniczący Komisji Infra-
struktury dodał, że rozmowy 
na temat projektu toczyły się 
od roku i od początku wszy-
scy byli przekonani, że musi 
być on zrealizowany.

W ramach tego przed-
sięwzięcia nasz powiat pla-
nuje utworzyć, wyposażyć 
i dostosować do potrzeb 
dzieci, w tym dzieci z nie-
pełnosprawnością, cztery 
placówki typu rodzinnego. 
W ramach działania zosta-
nie zrealizowane również 
kształcenie kandydatów na 
rodziny zastępcze (6 kandy-
datów / 6 rodzin; 12 osób) i 
dyrektorów placówek opie-
kuńczo-wychowawczych 
typu rodzinnego (4 osoby). 
W projekcie uwzględnione 
też są działania profilak-
tyczne wspierające rodziny 
zastępcze w wypełnianiu 
funkcji opiekuńczo-wycho-
wawczych, tj. mediacji ro-
dzinnych, psychologa, po-
radnictwa prawnego i grupy 
samopomocowej.

Opr. Elżbieta Rapiej

Trafi do nas blisko 6 mln zł na realizację projektu „Pla-
cówki opiekuńczo-wychowawcze w Powiecie Sokól-
skim”.

W tegorocznych obchodach rocznicowych w Sokółce wzięli także udział Daniel Supronik, Dyrektor Finan-
sowy w Starostwie Powiatowym, Grzegorz Czołpiński z Sokólskiego Pododdziału Kawalerii im. 10 Pułku 
Ułanów Litewskich oraz ks. Jarosław Ciuchna, proboszcz parafii pw. św. Antoniego w Sokółce.

Leśnicy i myśliwi 
strażnikami przyrody

Spotkania Hubertowskie 
w tym roku odbyły się 11 
i 12 września, tradycyjnie 
w Nadleśnictwie Czarna 
Białostocka.

Organizowały je Regional-
na Dyrekcja Lasów Państwo-
wych w Białymstoku, Polski 
Związek Łowiecki Zarząd 
Okręgowy w Białymstoku, 
Powiat Białostocki, Gmina 
Czarna Białostocka. Spotka-
nia przede wszystkim mają 
uświadamiać społeczeństwu, 
że gospodarka leśna i ło-
wiecka są ściśle powiązane z 
gospodarką rolną. Pokazują 
leśników i myśliwych jako 
przede wszystkim strażni-
ków przyrody, ponieważ 
najważniejszym ich zada-
niem jest dbanie o przyrodę, 
gospodarkę łowiecką i le-
śną. Organizatorzy spotkań 
przybliżali zebranym kulturę 
i tradycję łowiecką. Nadle-
śnictwo Czarna Białostocka, 
mimo że siedzibę ma na tere-
nie powiatu białostockiego, 
swoim obszarem w przewa-
żającej części pokrywa się z 
terenem powiatu sokólskie-
go. Jest to teren trudny, a wy-
nika to z jego rozproszenia 
obszarowego, dużego uroz-
maicenia siedlisk leśnych, 
wśród których są też obszary 

bagienne i torfowe. Znajduje 
się tu także wiele rezerwa-
tów przyrody i stanowisk ga-
tunków ściśle chronionych, 
objętych czerwoną księgą 
gatunków zagrożonych. Na 
terenie powiatu licznie wy-
stępują zwierzęta objęte ści-
słą ochroną: żubry, łosie, 
wilki, rysie. Ich populacja od 
pewnego czasu wzrasta.

Powiat Sokólski jest po-
wiatem ziemskim, a rolnic-
two jest tu główną gałęzią 
produkcyjną. Olbrzymie 
połacie terenów uprawnych 
i łąk sąsiadują bezpośrednio 
z lasami. Tu wraca temat ło-
wiectwa istotny dla naszego 
regionu. Żyjące na terenach 
leśnych zwierzęta, pomimo 
iż są ich naturalnymi miesz-
kańcami, potrafią wyrządzić 
dotkliwe szkody zarówno w 
gospodarce leśnej jak i rolnej. 
Szkody łowieckie to znisz-
czenia w uprawach i płodach 
rolnych, które powoduje 
zwierzyna łowna jaki i chro-
niona. Odpowiedzialność za 
takie szkody ponosi zarząd-
ca lub dzierżawca obwodu 
łowieckiego, czyli dane koło 
łowieckie lub Skarb Państwa, 
jeśli szkody wyrządziły zwie-
rzęta objęte ścisłą ochroną, 
czyli np. łosie, żubry, żurawie 

Za nami kolejne Spotkania Hubertowskie, 
które w Puszczy Knyszyńskiej organizowa-
ne są od lat. Odbywają się w Nadleśnictwie 
Czarna Białostocka, które swoim obszarem 
w przeważającej części pokrywa się z terenem 
naszego powiatu. W tym roku przypominały 
o tym, kim dla nas są myśliwi i leśnicy

czy łabędzie. Koła łowiec-
kie mogą polować tylko na 
terenie swojego obwodu ło-
wieckiego i według zatwier-
dzonego planu. Roczny plan 
łowiecki jest sporządzany w 
szczególności na podstawie 
inwentaryzacji zwierzyny. 
W przypadku nieusprawie-
dliwionego niezrealizowa-
nia rocznego planu łowiec-
kiego, dzierżawcy obwodów 
łowieckich zobowiązani 
są do udziału w kosztach 
ochrony lasu przed zwierzy-
ną.

Opr. Patrycja A. Zalewska
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Ona i radni z jej klubu 
przystępując do, wydawało-
by się na pierwszy rzut oka, 
zaplanowanej rozgrywki po-
zbycia się Piotra Bujwickiego 
ze stołka przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Sokółce, 
nie pofatygowali się, żeby 
przeczytać instrukcję gry, 
chociaż powinni znać ją na 
pamięć. Nie wiedzieli kto 
rozdaje karty. Przez tą nie-
dbałość fortel, który sobie 
obmyślili, spalił na panew-
ce. A kiedy Piotr Bujwicki, 
powołując się na gminny 
statut, zamknął obrady XLII 
Nadzwyczajnej Sesji Rady 
Miejskiej, przegrani obudzi-
li się z przysłowiową ręką w 
nocniku. Za tę zabawę za-
płacili mieszkańcy gminy, 
ponieważ do gry ściągnięto 
specjalną firmę, która mia-
ła przeprowadzić głosowa-
nie obalające Bujwickiego, 
wbrew obowiązującym prze-
pisom.  

– Aby zapewnić tajność 
głosowania, ściągnęliśmy 
do Sokółki pracowników 
firmy, którzy tu są i czekają. 
To są koszty. Oni przejecha-
li 500 km – mówiła na po-
czątku obrad  Ewa Kulikow-
ska, której nie spodobało 
się to, że punkty dotyczące 
odwołania Bujwickiego i 
powołania nowego prze-
wodniczącego, zostały 
przeniesione na koniec po-
siedzenia. 

Wprowadzenie tych punk-
tów do obrad to pokłosie, 
między innymi, wydarzeń 
sprzed kilku tygodni, kiedy 
to Piotr Bujwicki, wbrew Ku-
likowskiej, zdecydował się na 
publiczne odczytanie anoni-
mu, który mocno nadszar-
pywał wizerunek burmistrz 
Sokółki i osób z jej otocze-
nia. W kuluarach mówiło 

się, że burmistrz nie daruje 
mu tego, co zrobił, że pozba-
wi go najważniejszego stoł-
ka w Radzie, a jego miejsce 
miałby zająć Andrzej Kirp-
sza z obozu Kulikowskiej,  
wiceprzewodniczącym zaś 
miał zostać Robert Rybiński. 
Wniosek o odwołanie Buj-
wickiego argumentowany 
był między innymi tym, że 
podczas swojej nieobecności 
nie pozwolił Kulikowskiej 
na zwołanie sesji, do czego 
miał prawo, a nie jak wyni-
ka z uzasadnienia, obowią-
zek,  Co ciekawe, wniosek 
podpisało tylko 8 radnych.  
To wszystko miało być po-
wodem nadzwyczajnej sesji, 
przeprowadzonej w trybie 
zdalnym, zwołanej na wnio-
sek Kulikowskiej. Porządek 
obrad zawierał 40 punktów. 
Chwilę przed ich rozpoczę-
ciem, wszystkie, dotyczące 
zmian w Radzie, trafiły na 
koniec. 

– Czy ci ludzie (przyp. 
red. z firmy zajmującej się 
przeprowadzaniem wybo-
rów) mają czekać, czy przy-
jechać jeszcze raz? – nie da-
wała za wygraną burmistrz, 
niezadowolona ze zmian w 
porządku posiedzenia. 

Bujwicki ripostował, że 
chce, aby sprawy organiza-
cyjne były przeniesione na 
koniec sesji, z uwagi na dy-
rektorów jednostek, którzy 
muszą złożyć sprawozdania 
i nie mogą czekać, mając 
pierwszeństwo przed inny-
mi. Dodał, że za organizację 
wyborów tajnych odpowiada 
Przewodniczący Rady Miej-
skiej, nie burmistrz. 

– Proszę zajrzeć do statutu. 
Ściągnięcie firmy do prze-
prowadzania głosowania, 
to był państwa wybór, nikt 
tego ze mną nie ustalał. To 

Szach i mat. Padł plan Kulikowskiej
pozbycia się Bujwickiego

Zaczynając grę, warto znać jej zasady, a przynajmniej statut własnej gminy, 
o czym Ewa Kulikowka, burmistrz Sokółki, najwyraźniej zapomniała. 

państwo ryzykujecie, spro-
wadzacie firmę, wydajecie 
pieniądze Rady Miejskiej 
– pretensje Kulikowskiej 
skwitował Bujwicki, po czym 
otworzył obrady. 

Po dwóch godzinach posie-
dzenia...

Rada dotarła do punktu o 
projekcie uchwały w sprawie 
przyjęcia rezygnacji radnego 
Andrzeja Kirpszy z funk-
cji Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Sokółce. 
Punkt wywołał mało zro-
zumiałą dyskusję, w której 
jednak nie uczestniczył sam 
zainteresowany, tak, jakby to 
go nie obchodziło, nie czując 
obowiązku chociaż podzię-
kowania za pracę. Ostatecz-
nie nastąpiło głosowanie, w 
którym 18 radnych poparło 
projekt uchwały, przyjmując 
rezygnację Kirpszy. Bujwic-
ki podziękował radnemu za 
ponad dwuletnią współpra-
cę na stanowisku Wiceprze-
wodniczącego Rady i życzył 
mu wszystkiego dobrego 
w dalszej karierze. Potem 
głosowano nad projektem 
uchwały w sprawie odwo-
łania ze składu Komisji Re-
wizyjnej radnego Roberta 
Rybińskiego. Ten miał więcej 

taktu, niż bohater poprzed-
niego głosowania. Podzięko-
wał kolegom i koleżankom 
z Komisji za dotychczasową 
współpracę. Ta uchwała rów-
nież została przegłosowana, 
zgodnie z planem Kulikow-
skiej. Kolejnym punktem 
był projekt uchwały w spra-
wie powołania radnego do 
składu Komisji Rewizyjnej. 
Zanim jeszcze Wiceprze-
wodniczący skończył czy-
tać treść projektu, do głosu 
wyrwał się radny Krzysztof 
Szczebiot, szybko zgłaszając 
do tego składu kolegę, Mi-
chała Tochwina. Co ciekawe, 
Tochwin już wcześniej złożył 
pisemny wniosek o powoła-
nie do niej. Większość rad-
nych była za. 

Plan Kulikowskiej zaczął 
się sypać.

Zanim Bujwicki odczytał 
kolejny punkt, dotyczący 
wyboru Wiceprzewodniczą-
cego Rady, zwrócił się do 
radnych:

– Wyłącznie do kompe-
tencji Rady należy jej orga-
nizacja i też organizacja jej 
składu osobowego (prze-
wodniczących, wiceprze-
wodniczących) dlatego nie-
zrozumiałe było to, że pani 

Burmistrz wnioskowała o te 
punkty, którymi się już w tej 
chwili zaczęliśmy zajmować, 
czyli dotyczące organizacji 
rady. Jest to błąd kompeten-
cyjny oraz merytoryczny, 
ponieważ wniosek o zwoła-
nie Sesji składa się do Prze-
wodniczącego Rady, a nie 
do Burmistrz. Nikt ze mną 
nie uzgadniał tych punktów, 
aczkolwiek pani Burmistrz 
w piśmie o zwołaniu Sesji 
napisała: „Dołączam wraz z 
ustalonymi z panem punk-
tami Sesji” – jest to niepraw-
da – mówił przewodniczący. 
Po czym przypomniał, że 
projekt uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczą-
cego Rady Miejskiej, który 
miał być procedowany,  musi 
być zrealizowany w formie 
wyborów w trybie tajnym. A 
do tego należy powołać ko-
misję skrutacyjną, wcześniej 
wybrać kandydatów i dopie-
ro wtedy przeprowadzić wy-
bory.

– Z uwagi na fakt, że nie 
jestem w stanie zorganizo-
wać państwu w tej formie 
takich wyborów, a jestem zo-
bowiązany zapewnić radnym 
warunki do tajnego głoso-
wania, zamykam ten punkt 
-  powiedział Bujwicki.  

Wybuchła awantura.
Mimo że niezadowole-

ni radni,  nieznający statu-
tu własnej gminy, na czele 
z burmistrz Kulikowską, 
przekrzykiwali się nawza-
jem, niezrażony Bujwicki za-
mknął punkt 37, powołując 
się na zapisy statutu gmin-
nego. Stanowczym głosem, 
na tej samej podstawie, za-
mknął również dwa kolejne 
punkty, po czym – z powodu 
wyczerpania porządku ob-
rad – ze stoickim spokojem 
zakończył sesję. Szach i mat. 

Red.

Jest SPRAWA!
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W hali sportowej Zespołu 
Szkół w Sokółce, 24 września 
zakończono sezon letni im-
prezą pn. „Pożegnanie lata z 
boksem”. Podczas Gali Boksu 
prowadzono także zbiórkę 
charytatywną na dalszą re-
habilitację Dawida Miakisza 
i Kamila Maksimczyka. Or-
ganizatorem wydarzenia był 
Powiatowy Dom Kultury w 
Sokółce oraz UKS Boxing 
Sokółka. Imprezę patrona-
tem objął Piotr Rećko, Staro-
sta Sokólski. 

Głównym punktem pro-
gramu były walki bokserskie 
rozgrywane między zawod-
nikami drużyn: UKS Boxing 
Sokółka, Sztorm Augustów, 

Unia Hajnówka, OSiR Su-
wałki, Tiger Łomża. Walki 
przeplatane były występami 
artystycznymi. 

Uczniowie  sokólskich ZSZ 
i ZS w mundurach legioni-
stów przedstawili spektakl z 
okazji 101. rocznicy Bitwy 
Niemeńskiej w reżyserii To-
masza Potapczyka. Imprezę 
uroczyście otworzył Piotr 
Rećko.

Walkę wieczoru o Puchar 
Starosty Sokólskiego w ka-
tegorii Senior 91 kg stoczył 
zwycięsko Michał Kozłow-
ski (UKS Boxing Sokółka) z 
Maciejem Suchwałko (OSiR 
Suwałki). 

POŻEGNANIE 
LATA Z BOKSEM

Tomasz Potapczyk
UKS Boxing Sokółka

Pasjonaci pięściarstwa i sztuki roz-
rywkowej spotkali się w piątkowy 
wieczór, aby z najbliższymi i przy-
jaciółmi atrakcyjnie spędzić czas. 

„U nas zawodnicy się nie biją,
tylko walczą.”

Jak często podejmujesz się 
organizacji takich wyda-
rzeń, jakim było „Pożegna-
nie Lata z Boksem”? 

Imprezy o takim charak-
terze organizowane są co 
roku. Ostatni rok był, nie-
stety, inny od pozostałych, 
ponieważ na dwa dni przed 

WYDARZENIE

Statuetki ufundowane 
przez Powiat Sokólski zwy-
cięzcom walk wręczał Staro-
sta oraz zaproszeni goście.

Podczas Gali Boksu odbył 
się pokaz walk rycerskich, 
występy grupy Rada Dance 
Art oraz sokólskiej skrzy-
paczki. Imprezę zakończyła 
gwiazda wieczoru, zespół 
Top Girls. 

Opr. Elżbieta Rapiej

Wśród gości byli m.in. Senator Mariusz Gromko, Wicestarosta Je-
rzy Białomyzy, Radny Wojewódzki Paweł Wnukowski, Przewodni-
czący Rady Powiatu Krzysztof Krasiński, Radny powiatowy Krzysz-
tof Pawłowski, Dyrektorzy wydziałów w Starostwie – Tomasz Tolko 
i Daniel Supronik oraz dyrektorzy jednostek podległych.

Za nami jedna z ważniejszych imprez w naszym regionie 
„Pożegnanie lata z boksem”. To cykliczne wydarzenie, któ-
re daje sokólskiej publiczności możliwość oderwania się 
od zgiełku dnia codziennego. Gali zawsze towarzyszy jakiś 
szczytny cel, tym razem była to zbiórka na rehabilitację Da-
wida i Kamila, młodych ludzi z naszego powiatu. Piątkowe 
emocje już opadły, a my porozmawialiśmy z inicjatorem 
i organizatorem gali, równocześnie trenerem UKS Boxing 
Sokółka ‒ TOMASZEM POTAPCZYKIEM.
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Powiatowy Przegląd Zespołów
Artystycznych Seniorów „ARS 2021”
W hali sportowej przy Zespole Szkół było gwarno, a to za spra-
wą Powiatowego Przeglądu Zespołów Artystycznych Seniorów 
„ARS 2021”. Występy zorganizowano pod patronatem Powiatu 
Sokólskiego oraz Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów.

Gości i przybyłe zespo-
ły powitał Henryk Cudnik, 
przewodniczący Zarzą-
du Rejonowego Polskiego 
Związku Emerytów, Renci-
stów i Inwalidów w Sokółce 
życząc udanych występów.

– Dziękuję drodzy se-
niorzy za waszą aktywność 
artystyczną, bez was by-
libyśmy pozbawieni jako 
społeczność ważnej części 

naszej kultury, którą repre-
zentujecie ‒ otwierając im-
prezę mówił Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski. 

W tegorocznej edycji prze-
glądu wzięło udział osiem 
zespołów. Publiczności za-
prezentowały się: „Dąbro-
wianki” – chór z Dąbrowy 
Białostockiej, „Szudziało-
wianki” – zespół z Szudzia-
łowa, „Chór z Kuźnicy”, 

Solistka Bogumiła Sołonie-
wicz, „Epoka” – chór z Ko-
rycina, „Janowianie” – chór 
z Janowa, „Pogodna Jesień” 
– zespół z Krynek, Chór Po-
wiatowego Domu Kultury 
„Sokólskie Wrzosy”.

Po występach wykonawcy 
zostali zaproszeni na uroczy-
sty obiad.

Oprac. Sylwia Matuk
fot. Marcin Pogorzelski

28 września 2021 r.

WYDARZENIEwydarzeniem musieliśmy 
wszystko odwołać z powo-
du pandemii. Wszystkie ze-
społy, które miały wystąpić 
przed publicznością w 2020 
roku, wystąpiły podczas 
tegorocznej gali. Również 
przedstawienie z okazji 101. 
rocznicy Bitwy Niemeńskiej, 
które w piątek wykonała 
młodzież szkolna, premierę 
miało mieć rok temu. W Pol-
sce nie ma takich imprez jak 
nasza, z czego jesteśmy bar-
dzo zadowoleni. Jest to nie 
tylko moja opinia, ale rów-
nież osób postronnych.

Czy każda organizowana 
przez ciebie gala jest uroz-
maicona występami arty-
stycznymi? 

Na początku tak nie było. 
Na pierwszych – królował 
jedynie boks, przychodzili 
na nie sami kibice i fascy-
naci pięściarstwa. Z czasem 
doszły mnie słuchy, iż nie 
każdy lubi boks i może warto 
byłoby go czymś urozmaicić. 
I tak pojawiła się idea połą-
czenia sportu z rozrywką, w 
taki sposób, aby każdy mógł 
spędzić miło czas. 

Kto ci pomaga przy orga-
nizacji tego typu imprez? 

Zawsze mogę liczyć na mój 
niezastąpiony zarząd, a mia-
nowicie Stanisława Sachar-
czuka, byłego prezesa, Kata-
rzynę Gołko, obecną prezes, 
Ewelinę i Marka Dziedziu-
lów, Anetę Gojko, Karola 
Dziedziula, Daniela Do-
breńko. Jest to skład ludzi, z 
którymi na co dzień pracuję. 
Niezastąpiona jest również 
młodzież klubowa, zawsze 
mogę na niektórych z nich 
liczyć, nawet nie prosząc o 
pomoc. Takie imprezy nie 
odbywałyby się oczywiście 
bez przychylności Powiatu 
Sokólskiego, z Piotrem Reć-
ko na czele. Z tego miejsca 
bardzo wszystkim dziękuję. 

Czy boks jest niebezpiecz-
ny? 

Nie chcę, żeby na walkach 
lała się krew, nie o to w tym 
chodzi. Zdaję sobie sprawę, 
jaki niepokój mogą czuć ro-
dzice moich zawodników, 
kiedy ci wychodzą na ring, 
ale u mnie na pierwszym 
miejscu jest bezpieczeństwo. 

Potrzeba mnóstwa pra-
cy nie tylko fizycznej ale i 
psychicznej. Każdy trener 
powinien być także nauczy-
cielem, pedagogiem, psy-
chologiem, a nawet ojcem 
dla swoich zawodników. 
Przychodzą do nas na tre-
ningi różne osoby, często z 
trudnych domów. Zdarza 
się, że w głowach nowych 
kandydatów na zawodni-
ków jest przeświadczenie, iż 
po tygodniu intensywnego 
treningu będą mistrzami. I 
tu bajka się kończy. Tak nie 
jest. Jest to bardzo ciężka 
praca, jedni przyzwyczają 
się szybciej, inni wolniej. 
Boks to sport ciężki fizycz-
nie i psychicznie, tu się nie 
tylko zadaje ciosy, ale rów-
nież je otrzymuje. 

Jak boks jest odbierany 
przez społeczeństwo? 

Na początku, jak sobie 
przypominam, boks uwa-
żany był za bardzo niebez-
pieczny sport, stwarzający 
wiele problemów, kojarzył 
się z rozlewem krwi. Na 
szczęście udało mi zmienić 
trochę mentalność naszego 
społeczeństwa w tym za-
kresie. U nas zawodnicy się 
nie biją, tylko walczą. Jeżeli 
ktoś nie przestrzega zasad 
panujących w klubie, musi 
go opuścić. Do boksu nie 
przychodzą grzeczni chłop-
cy, rolą trenerów jest ich 
ukształtowanie. 

Czy masz już plan na ko-
lejną imprezę? 

W Sokółce brakuje imprez 
integracyjnych. Tu się nic 
nie dzieje. W wakacje, niko-
go nie urażając, nasze mia-
sto świeciło pustkami, było 
jakby wymarłe. W okresie 
wakacyjnym powinny być 
cykliczne, weekendowe 
imprezy, które są bardzo 
potrzebne sokólskiej spo-
łeczności. Zrodził mi się w 
głowie pomysł na spektakl 
kabaretowy. Kto wie, może 
coś z tego wyjdzie, ale na ra-
zie nie chcę zdradzać szcze-
gółów.   

Życzymy zatem realizacji 
planów i dziękujemy za roz-
mowę.

oprac. Elżbieta Rapiej
i Sylwia Matuk,

fot. Marcin Pogorzelski
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Za nami trzy dni festiwalu 
odbywającego się w Róża-
nymstoku. Festiwalu pełne-
go pasji, muzyki, występów 
artystycznych i koncertów. 

Festiwal Młodzieży „Bez 
Granic” to inicjatywa Mło-
dzieżowego Ośrodka Wycho-
wawczego w Różanymstoku. 
Wydarzenie zorganizowane 
było pod patronatem Artura 
Kosickiego, Marszałka Woje-
wództwa Podlaskiego, Piotra 
Rećko, Starosty Sokólskiego 
oraz Artura Gajlewicza, Bur-
mistrza Dąbrowy Białostoc-
kiej. 

Każdy dzień festiwalu roz-
poczynały otwarte warsz-
taty cyrkowe. W tej edycji 
publiczność uczestniczyła 
w pokazach „Karawany bez 
granic”, fire show grupy Cyr-
kplozja, a także obejrzała wy-
stępy znakomitych zespołów 
takich jak: Fanfara Avantura 
z Polski oraz Csangallo z Wę-
gier.

– Przewodnią ideą Festi-
walu była chęć wprowadze-
nia odrobiny świata dla mło-
dzieży, która żyje w pewnym 
zamknięciu, w Ośrodku w 
Różanymstoku. Dzięki im-
prezie, co roku przyjeżdżają 
do nas artyści z innych kul-
tur, z zagranicy. Wszystko 
po to, by nasi chłopcy mogli 
poszerzyć swoje horyzonty, 
żeby zobaczyli, że granice są 
często tylko w ich głowach –
tłumaczy Anna Shauer, orga-
nizatorka.

To nie jedyne założenie 
projektu. Do Różanegosto-
ku sprowadzani są artyści, 

którzy przez trzy dni festi-
walowe prowadzą warsztaty 
z wychowankami różano-
stockiego ośrodka. Chłopcy 
w ich trakcie pokonują swoje 
wewnętrzne granice wstydu, 
strachu, bądź fizyczne.

– W tym roku mieliśmy 
również młodzież z Białoru-
si, mieszkającą w internacie 
w Dąbrowie Białostockiej, 
dzięki temu nasi podopiecz-
ni mogą przekonać się, że 
inny, nie znaczy wrogi, obcy, 
gorszy – mówiła Schauer. 

Piotr Rećko, Starosta So-
kólski, podkreślał zaś, że 
„Karawana bez granic” to 
znakomity festiwal, wspania-
łe miejsce i niebywała ener-
gia.

– Tu się teraz ładuje aku-
mulatory. Wartością dodaną 
jest fantastyczny Różany-
stok, który terapeutycznie 
działa przy pracy z trudną 
młodzieżą. To jest niezwy-
kłość tego miejsca, które jest 
taką Częstochową Podlasia - 
akcentuje Starosta. 

FESTIWAL MŁODZIEŻY „BEZ GRANIC” 

Karawana wróci do nas za rok
Za nami Festiwal pełen pasji, muzyki, występów artystycznych, koncertów, 
wzajemnej otwartości i dobrej energii.

WYDARZENIE

Tej energii „Karawany” 
doświadczyła społeczność 
sokólskiego ZS i SOSW. Ko-
lejna szansa jej poczucia do-
piero za rok z możliwością 
stania się nawet jej częścią 
– otwarte warsztaty, będące 
tradycją festiwalu, polegają 
na tym, że każdy może wejść 
na scenę i spróbować jakie-
goś triku, który akurat wpadł 
mu w oko. 

oprac. Sylwia Matuk
fot. Agnieszka Sarosiek
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RAK to tylko trzy litery...

– Jeśli nas dorwie – nie 
poddawajmy się, z tym da się 
żyć. Wyciśnijmy z życia jak 
najwięcej. Rozmawiajmy z 
innymi o swoich uczuciach, 
lękach – takimi słowami Bar-
bara Wnukowska rozpoczęła 
pierwsze z cyklu spotkań in-
formacyjno-edukacyjnych z 
młodzieżą ZSR w Sokółce w 
ramach profilaktyki nowo-
tworowej.

Co prawda nowotwory 
częściej dotykają osoby star-
sze, ale profilaktyka jest po-
trzebna po to, by w młodych 
budować poczucie, że lepiej 
zapobiegać niż leczyć. Mło-
dzież dzięki temu może stać 
się głosem rozsądku dla swo-
ich bliskich, którzy bagateli-
zują niepokojące objawy.

W trakcie spotkania przed-
stawicielki Białostockiego 
Centrum Onkologii, Doro-
ta Dąbrowska-Łukasik oraz 
Agata Borowik-Boboryko, 
przybliżyły uczestnikom 
rodzaje chorób nowotwo-
rowych, mówiły o ich obja-
wach i leczeniu.

Następnie Barbara Wnu-
kowska opowiedziała o wła-
snym doświadczeniu choro-
by. Skupiła się na emocjach 
i na tym, jak choroba może 
zmienić nasze życie, także na 
lepsze. Uświadomiła wszyst-
kim, czego oczekuje pacjent, 
gdy dowiaduje się o choro-
bie, w trakcie jej leczenia i 
po.

– Historia pani Basi bardzo 
do mnie trafiła. W mojej ro-
dzinie zmarły na raka aż trzy 
osoby – mówiła po spotka-
niu uczennica Martyna.

Inne uczennice deklaro-
wały, że zmienią tryb życia i 
będą regularnie się badać.

Dariusz Żołądkowski, Dy-
rektor Zespołu Szkół Rolni-
czych w Sokółce ma nadzie-
ję, że spotkania dotyczące 
profilaktyki będą cykliczne 
– Chodzi także o kwestię 
wyrażania emocji. Młodzież 
tego bardzo potrzebuje, 
szczególnie po okresie pan-
demii – powiedział dyrektor.

Barbara Wnukowska jest 
inicjatorką spotkań na temat 
profilaktyki nowotworowej, 
a jednocześnie swoistą am-
basadorką osób chorych na 
raka. Kiedy zachorowała, nie 
poddała się i walczy o swoje 
życie i zdrowie. Uważa, że 
jej obowiązkiem jest propa-
gowanie świadomości raka i 
profilaktyki.

Mając na uwadze fakt, że 
październik jest miesiącem 
profilaktyki nowotworowej 
Zarząd Powiatu podpisał 
umowę z panią Barbarą na 
serię spotkań profilaktycz-
no-edukacyjnych, które zo-
staną przeprowadzone w 
sokólskich szkołach średnich 
(ZS, ZSZ), w suchowolskim 
oraz dąbrowskim ZS oraz w 
Starostwie Powiatowym.

Owocem tej umowy będzie 
także seria autorskich arty-
kułów Barbary Wnukowskiej 
na stronie internetowej Po-
wiatu i INFO traktujących o 
profilaktyce. Pierwszy ukaże 
się także na naszych łamach 
w kolejnym numerze.

opr. E. Rapiej

FESTIWAL MŁODZIEŻY „BEZ GRANIC” 

Karawana wróci do nas za rok
Za nami Festiwal pełen pasji, muzyki, występów artystycznych, koncertów, 
wzajemnej otwartości i dobrej energii.

– To taka torpeda, która uderza i rozwala całe 
nasze dotychczasowe życie, nawet jeśli zdro-
wo się odżywialiśmy, czy dbaliśmy o siebie.
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Koncert jubileuszowy Ad 
Rem, bo o nich mowa, odbył 
się 24 września. Wyśpiewa-
li go przy sali wypełnionej 
po brzegi. Wśród gości nie 
zabrakło władz Powiatu So-
kólskiego. W imieniu Piotra 
Rećko, Starosty Sokólskiego, 
gratulacje i podziękowania 
składał artystom Jerzy Biało-
myzy, Wicestarosta Sokólski. 
Był to wyjątkowy koncert, 
któremu towarzyszyły ol-
brzymie emocje i łzy wzru-
szenia.

– Dziesięć lat istnienia każ-
dego zespołu to bardzo dużo. 
Dzękujemy za obecność, za 
to, że jesteście razem z nami, 
że wysłuchaliście tego, co 
mieliśmy do wyśpiewania. 
Wasza obecność i brawa, to 
dla nas największa nagroda i 
motywacja do dalszego dzia-
łania – dziękowała Teresa 
Boboryko, członkini zespołu 
wokalnego, z którą rozma-
wialiśmy o historii i planach 
grupy. Wyjątkowej grupy, 
bo Ad Rem to nauczycielski 
zespół wokalny. Jedyny taki 

w Polsce, którego wszyscy 
członkowie są nauczyciela-
mi. 

– Zespół powstał z inicja-
tywy ówczesnego burmi-
strza, Tadeusza Ciszkowskie-
go. To w jego głowie narodził 
się pomysł śpiewających 
nauczycieli. Pierwszym kro-
kiem do założenia zespołu 
było zatrudnienie instruk-
tora śpiewu. Maciej Sulik, 
Dyrektor MGOK w Dąbro-
wie Białostockiej,  nawiązał 
współpracę z Jarosławem 
Woźniewskim. I tak to się 
zaczęło – przypomina woka-
listka. 

W międzyczasie, pocztą 
pantoflową, jedni drugim 
przekazywali informację o 
zapisach do grupy i przesłu-
chaniach. Nad tym czuwała 
Ewa Hakało. 10 lutego 2011 r. 
powstał zespół Ad Rem, wte-
dy jeszcze bez nazwy, funk-
cjonujący jako nauczycielski 
zespół wokalny. Zaczęło się 
bardzo profesjonalnie i po-
ważnie. Po ogłoszeniu na-
boru do zespołu, odbyły się 

Nauczyciele na scenie
są już dekadę

Za swój największy sukces uważają to, że istnieją dziesięć lat. Wciąż 
śpiewają i chcą się nieustannie rozwijać. Cieszy ich, że ludzie tłumnie 
przychodzą na występy, że ktoś chce ich słuchać.

przesłuchania, do których 
przystąpiła spora rzesza na-
uczycieli. 

Myślę, że wtedy nikt z nas 
nie spodziewał się, jak duże 
wyzwania stoją przed nami. 
Przyszliśmy na przesłucha-
nia, bo chcieliśmy śpiewać, 
no i wydawało nam się, że 
potrafimy – wspomina pani 
Teresa. 

Pierwszy raz przed pu-
blicznością wystąpili na 
dożynkach gminnych w 
Jacznie. Było to 4 września 
2011 roku. Do dziś wydali 
pięć płyt. Nie spoczywają na 
laurach, ciągle rozbudowu-
ją repertuar o wartościowe 
utwory. 

– Mamy nadzieję śpiewać 
koncerty i rejestrować mate-
riały muzyczne w studio, oby 
tylko zdrowia, sił i zapału 
starczyło – puentuje Jarosław 
Woźniewski.

*Cały materiał dotyczący 
jubileuszu zespołu znajduje 
się na profilu Powiatu Sokól-
skiego, na fb.

Patrycja Zalewska

WYDARZENIE OŚA-V.6740.7.4.2021

OBWIESZCZENIE STAROSTY SOKÓLSKIEGO 
z dn. 30 września 2021 r.

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 oraz art. 11c– ustawy z dnia 10 
kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach przygotowania i realiza-
cji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t. j. Dz. U. z 2020r., poz. 
1363 z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Ko-
deks postępowania administracyjnego (t. j. Dz. U. 2021r., poz. 735 
z późn. zm.) Starosta Sokólski informuje, że w 30 września 2021r. 
na wniosek Wójta Gm. Kuźnicy, pl. 1000-lecia Państwa Polskie-
go 1, 16-123 Kuźnica z dn. 6 lipca 2021r. decyzją nr 1/21, znak 
OŚA-V.6740.7.4.2021 zezwolił na realizację inwestycji drogowej 
pn. „Przebudowa z rozbudową drogi gminnej Nr 103670B ul. 
Pogodna w miejscowości Kuźnica” z jednoczesnym zatwierdze-
niem podziału nieruchomości. 

Decyzja o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej dotyczy 
następujących nieruchomości: Działki objęte inwestycją stano-
wiące  pas drogi powiatowej Nr 103670B: gm. Kuźnica: Jed-
nostka ewidencyjna 201105_2 Kuźnica: obręb ewidencyjny 0015 
Kuźnica: 740, 722, 695/2, 687; Działki po podziale przeznaczone 
pod inwestycję: gm. Kuźnica: Jednostka ewidencyjna 201105_2 
Kuźnica: obręb ewidencyjny 0015 Kuźnica: 686/3 (z podziału 
działki 686/2); 689/8 (z podziału działki 689/2), 721/1 (z podziału 
działki 721), 723/3 (z podziału działki 723/2); 739/5 (z podziału 
działki 739), 741/5 (z podziału działki 741); Działki powstałe z 
podziału, planowane do przejęcia pod drogę, stają się własnością 
gm. Kuźnica z dniem, gdy decyzja Starosty Sokólskiego o zezwo-
leniu na realizację inwestycji drogowej stanie się ostateczna.

Postępowanie administracyjne w sprawie odszkodowania za 
nieruchomości przejęte pod pas drogowy prowadzone będzie w 
Wydziale Geodezji, Katastru i Nieruchomości w Starostwie Po-
wiatowym w Sokółce.

Zgodnie z art. 41 ustawy Kodeks postępowania administracyj-
nego w toku postępowania strony oraz ich przedstawiciele i peł-
nomocnicy mają obowiązek zawiadomić organ o każdej zmianie 
swego adresu, ponieważ w razie zaniedbania tego obowiązku do-
ręczenie pisma pod dotychczasowym adresem ma skutek prawny.

Zgodnie z art. 18 ust. 1e ustawy o szczególnych zasadach przy-
gotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych w 
przypadku, w którym dotychczasowy właściciel lub użytkownik 
wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na realiza-
cję inwestycji drogowej odpowiednio wyda tę nieruchomość lub 
wyda nieruchomość i opróżni lokal oraz inne pomieszczenia nie-
zwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia: 1. dorę-
czenia zawiadomienia o wydaniu decyzji, o której mowa w art. 17; 
2. doręczenia postanowienia o nadaniu decyzji o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej rygoru natychmiastowej wykonal-
ności albo; 3. w którym decyzja o zezwoleniu na realizację inwe-
stycji drogowej stała się ostateczna - wysokość odszkodowania 
powiększa się o kwotę równą 5% wartości nieruchomości lub 
wartości prawa użytkowania wieczystego.

Strony niniejszego postępowania mogą zapoznać się z treścią 
decyzji w Starostwie Powiatowym w Sokółce w Referacie Archi-
tektury i Budownictwa, ul. Piłsudskiego 8, 16-100 Sokółka, pok. 
58, od poniedziałku do piątku w godz. 7.30-15.30. po wcześniej-
szym umówieniu pod nr. tel. (85 711 08 29), bądź mailowo: an-
drzej.wnukowski@sokolka-powiat.pl

Od decyzji służy odwołanie do Wojewody Podlaskiego w Bia-
łymstoku za pośrednictwem Starosty Sokólskiego, w terminie 14 
dni od dnia otrzymania decyzji przez wnioskodawcę lub zawiado-
mienia pozostałych stron o jej wydaniu. Zgodnie z art. 49 ustawy 
z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyj-
nego, w związku z art. 11f ust. 3 ustawy z dn.10 kwietnia 2003r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w 
zakresie dróg publicznych, zawiadomienie stron postępowania 
uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia publicznego 
ogłoszenia poprzez obwieszczenie w Starostwie Powiatowym w 
Sokółce, w Urzędzie Gminy Kuźnica, w Biuletynie Informacji Pu-
blicznej tych urzędów, które nastąpi w 1 października 2021r., a 
także w prasie lokalnej.
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 Koła Gospodyń Wiej-
skich do 30 września mogły 
włączyć się w akcję pro-
mowania szczepień prze-
ciw COVID-19 w Polsce  
#SzczepimySię z KGW.  Na 
pokrycie kosztów organiza-
cji lokalnego festynu KGW 
otrzymywały 8 tys. zł. Ob-
sługą wniosków zajmowały 
się Biura ARiMR.

Koło Gospodyń Wiejskich 
w Smolance w ramach po-
wyższej akcji festyn zor-
ganizowało 25 września i 
połączyło go ze świętem 
wsi Smolanka i piknikiem 
rodzinnym. Współorganiza-
torami święta wsi był Urząd 
Marszałkowski Wojewódz-
twa Podlaskiego i Gmina So-
kółka.

Ze szczepień przeciwko 
covid-19 w mobilnym punk-
cie skorzystało 13 osób. Była 

XLIV Sesja Rady Powiatu 
Sokólskiego miała miejsce 24 
września. Punkt „Informacja 
Zarządu Powiatu Sokólskie-
go z wykonania Budżetu 
Powiatu Sokólskiego za I 
półrocze 2021 r., o przebiegu 
wykonania planu finansowe-
go samodzielnych publicz-
nych zakładów opieki zdro-
wotnej oraz samorządowych 
instytucji kultury” przed-
stawiła Anna Marta Aniś-
kiewicz, Dyrektor Wydziału 
Spraw Społecznych. „Uchwa-
ła w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu Powiatu 
Sokólskiego za I półrocze 
2021 r. uzyskała pozytywną 
opinię RIO.” – informowała 
Anna Jolanta Piszczatowska, 
Skarbnik Powiatu.

Punkt „Rozpatrzenie pro-
jektu uchwały w sprawie 
złożenia wniosku o zezwole-
nie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego 
w Liceum Ogólnokształcą-
cym im. M. Kopernika w 
Sokółce w Zespole Szkół w 
Sokółce” przedstawiła Dy-
rektor Wydziału Spraw Spo-
łecznych. Radni pozytyw-
nie przegłosowali projekt 
uchwały.

Punkt „Rozpatrzenie pro-
jektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie okre-
ślenia zakresu i formy in-
formacji o przebiegu wy-
konania budżetu Powiatu 
Sokólskiego za pierwsze 
półrocze, informacji o prze-
biegu wykonania planu fi-
nansowego samodzielnych 
publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej oraz informacji 
o przebiegu wykonania pla-
nu finansowego samorządo-
wych instytucji kultury zre-

W niedzielę 19 września 
na Krakowskim Przedmie-
ściu „Łapiczanki” wespół z 
innymi Kołami ale przede 
wszystkim z Narodowym 
Instytutem Kultury i Dzie-
dzictwa Wsi włączyły się w 
obchody Europejskich Dni 
Dziedzictwa.

także możliwość udziału się 
w powszechnym spisie naro-
dowym prowadzonym przez 
pracowników GUS-u. Zgło-
siło się około 30 osób.

 – Dużym zainteresowa-
niem cieszył się pokaz ratow-
nictwa medycznego. Panie z 
Koła Gospodyń Wiejskich 
w Smolance przygotowały 
degustację potraw regional-
nych oraz duży zestaw ciast i 
słodkości. Jedna z pań z Koła 
zaprezentowała pokaz ręko-
dzieła artystycznego /origa-
mi/. Zorganizowano także 
konkurs wiedzy o Smolance 
i o regionie. Zaprezentowa-
no także wydany przez Koło 
album o Smolance, a także 
urządzono wystawę dywa-
nów dwuosnowych z zaso-
bów własnych mieszkań-
ców wsi. W imprezie wzięła 

ferowała Dyrektor Wydziału 
Spraw Społecznych. – Po 
rozpatrzeniu nadzorczym 
RIO w uchwale, którą przyj-
mowaliśmy 27.08.2021 r., 
stwierdzono, iż została ona 
podjęta z nieistotnym naru-
szeniem prawa, a mianowi-
cie zgodnie z art. 265 ustawy 
z dn.  27.08.2009 r. o finan-
sach publicznych informacja 
półroczna o przebiegu wy-
konania planu finansowego 
jednostki, ma uwzględniać 
stan należności zobowiązań 
w tym wymagalnych – kon-
tynuowała Dyrektor. Radni 
pozytywnie rozpatrzyli pro-
jekt uchwały.

Punkt „Rozpatrzenie pro-
jektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Progno-
zy Finansowej Powiatu So-
kólskiego na lata 2021-2033” 
zreferowała Skarbnik Powia-
tu Sokólskiego. W Progno-
zie dokonano zwiększenia 
w 2021 r. planu wydatków 
zadania wieloletniego pn. 
„Rozwój usług świadczo-
nych drogą elektroniczną” w 
związku z wyższą po przetar-
gu wartością zadania. Sto-
sownych zmian dokonano 
również w wykazie przed-
sięwzięć. Dokonano zwięk-
szenia planu dochodów i 
wydatków o kwotę 71 400 zł 
zwiększając część oświatową 
subwencji ogólnej na podsta-
wie decyzji Ministra Finan-
sów, Funduszy i Polityki Re-
gionalnej z dn. l6.09.2021r. 
z przeznaczeniem na reali-
zację zajęć wspomagających 
dla uczniów. 

Oprac. Sylwia Matuk
fot. Marcin Pogorzelski

Święto wsi Smolanka
i #Szczepimysię

Sesja Rady Powiatu

KGW Łapiczanki
i Europejskie Dni Dziedzictwa

Były pokazy konkursy, słodkości i dobra zabawa...

udział pani Wiesława Burnos 
reprezentująca Marszałka 
Województwa Podlaskiego, 
pani Krystyna Sosna Dy-
rektor Szkoły Podstawowej 
w Rozedrance Starej, ks. Jan 
Tulkis proboszcz parafii ro-
zedrańskiej oraz mieszkań-
cy wsi Smolanka i okolic. W 
festynie, mimo nie najlepszej 
pogody, wzięło udział ponad 
150 osób – informuje prze-
wodnicząca KGW w Smo-
lance Bożena Postołowicz.

Nie było mowy o nudzie, 
wśród przybyłej dzieciarni, 
zapewniono im gry i zabawy 
z animatorem, pokaz baniek 
oraz dmuchańce. Był pop-
corn, wata cukrowa, a także 
fotobudka. Przygrywał ze-
spół muzyczny „Spike”.

Red

Działania KGW Samorząd

„Głodni smaków dziedzic-
twa mieli okazję posmako-
wać tradycyjnych specja-
łów przygotowanych przez 
Koła Gospodyń Wiejskich z 
Podlasia, Kujaw i Pomorza, 
Lubelszczyzny i Mazowsza” 
– czytamy na www.nikidw.
edu.pl.
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Sokólska Policja otrzyma
20 tys. zł dotacji

Uroczystość 26 września 
otworzył koncert „Raczko-
wiaków”, po nim Jego Eksce-
lencja ks. Henryk Ciereszko, 
Administrator Archidiece-
zji Białostockiej celebrował 
mszę św. W trakcie uroczy-
stości przedstawiciele samo-
rządów, kół gospodyń wiej-
skich, ARiMR oraz KOWR 
ofiarowali dary na ręce bi-
skupa. Dary złożyła również 
delegacja Powiatu Sokólskie-
go – Piotr Rećko, starosta so-
kólski, wraz z Bożeną Jolantą 
Jelską-Jaroś, członkiem za-
rządu oraz z radnym Jarosła-
wem Sulikiem. 

Na obchodach dziękowano 
również osobom szczegól-
nie zasłużonym dla rolnic-
twa. Medalami św. Izydora 
Oracza uhonorowano także 
tych, którzy przyczyniają się 
do szerzenia kultu Patrona 
Rolników. Zasług laureatom 
gratulowali m.in. Artur Ko-
sicki, marszałek Wojewódz-
twa Podlaskiego, Wiesława 
Burnos członek Zarządu 
Województwa oraz Bohdan 
Paszkowski, wojewoda pod-

Będzie to dotacja celowa 
na rzecz Funduszu Wsparcia 
Policji, z przeznaczeniem na 
rekompensatę pieniężną za 
czas służby przekraczający 
normę określoną funkcjo-
nariuszom naszej komendy, 
którzy realizują zadania z 
zakresu służby prewencyjnej. 

laski. Podzielono się też chle-
bem. Po wspólnej modlitwie 

Uroczystości wspomnienia
św. Izydora Oracza 

odbyło się spotkanie integra-
cyjne przy ognisku. PB

W niedzielę w Sanktuarium Matki Boskiej Bolesnej w Świętej Wodzie 
tłumy wiernych zgromadziły się na obchodach wspomnienia św. Izydo-
ra Oracza, patrona rolników i Dnia Jedności Rolniczej, które w tym roku 
wyjątkowo odbyły się we wrześniu, a nie jak wcześniej, w maju.

Powiat Sokólski udzieli wsparcia w formie dotacji Ko-
mendzie Powiatowej Policji.

WYDARZENIE

Radni projekt uchwały 
pozytywnie rozpatrzyli 24 
września, zaś uwieńczeniem 
było zawarcie porozumie-
nia w tej sprawie pomiędzy 
Powiatem Sokólskim, repre-
zentowanym przez Piotra 
Rećko, Starostę Sokólskiego 
i Jerzego Białomyzego, Wi-

cestarostę, przy kontrasy-
gnacie Anny Jolanty Piszcza-
towskiej Skarbnika Powiatu 
Sokólskiego, a podinsp. Sła-
womirem Kołakowskim, 
Komendantem Powiatowym 
Policji w Sokółce. 

Oprac. M.Pogorzelski

OŚA-V.6740.7.5.2021

OBWIESZCZENIE STAROSTY SOKÓLSKIEGO 
z dn. 4 października 2021 r.

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 oraz art. 11c – ustawy z 
dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach przygotowa-
nia i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. 
U. 2020r., poz. 1363 z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(tj. Dz. U. 2021r., poz. 735 z późn. zm.)  zawiadamiam, że na 
wniosek Wójta Gminy Kuźnica  z dn. 10 sierpnia 2021r. zosta-
ło wszczęte postępowanie dotyczące zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej pn.: „Rozbudowa odcinka ulicy Podlip-
skiej w Kuźnicy” z jednoczesnym zatwierdzeniem podziału 
nieruchomości.

Wniosek o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej do-
tyczy następujących nieruchomości:

 I. Działki stanowiące istniejący pas drogowy:
1. Gmina Kuźnica – jednostka ewidencyjna 201105_2  Kuź-

nica: Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnym: 695/2, 
706

II. Działki przewidziane do włączenia w  pas drogi gminnej:
1.  Gmina Kuźnica - jednostka ewidencyjna 201105_2 gmina 

Kuźnica: Obręb 0015 Kuźnica, działki o nr ewidencyjnych: 707 
(przewidziana do włączenia pas drogowy w całości), 700/2 (z 
podziału działki 700), 702/2 (z podziału działki 702), 700/3 (z 
podziału działki 703), 704/2 (z podziału działki 704), 705/2 (z 
podziału działki 705),  710/2 (z podziału działki 710), 711/2 (z 
podziału działki 711),  

Działki powstałe z podziału wskazane w pkt II (pogrubione 
numery), planowane do przejęcia pod drogę, stają się własno-
ścią Gminy Kuźnica z dniem, gdy decyzja Starosty Sokólskiego 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stanie się osta-
teczna.

Postępowanie administracyjne w sprawie odszkodowania za 
nieruchomości przejęte pod pas drogowy prowadzone będzie 
w Wydziale Geodezji i Katastru Nieruchomości w Starostwie 
Powiatowym w Sokółce.

Zgodnie z art. 41 ustawy Kodeks postępowania administra-
cyjnego w toku postępowania strony oraz ich przedstawiciele 
i pełnomocnicy mają obowiązek zawiadomić organ o każdej 
zmianie swego adresu, ponieważ w razie zaniedbania tego obo-
wiązku doręczenie pisma pod dotychczasowym adresem ma 
skutek prawny.

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administra-
cyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni 
od dnia publicznego ogłoszenia, które nastąpi w dniu 5 paź-
dziernika 2021r., poprzez obwieszczenie w Starostwie Powia-
towym w Sokółce, w Urzędzie Gminy w Kuźnicy, w Biuletynie 
Informacji Publicznej tych urzędów, a także w prasie lokalnej.

W związku z tym zainteresowane strony mogą w Starostwie 
Powiatowym w Sokółce, ul. J. Piłsudskiego 8, pok. 58, II piętro 
wypowiedzieć się co do zebranych dowodów i materiałów oraz 
zgłoszonych żądań w terminie do 26 października 2021 r.
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 Uczniowie sokólskie-
go SOSW 28 września pod 
opieką pań Julity Nelke, 
Grażyny Tymoszuk i Beaty 
Mozolewskiej odwiedzili 
Muzeum Dziejów Ziemi – 
Jurajski Park Dinozaurów 
oraz Farmę grzybów i owa-
dów w Wasilkowie. Była to 
wyjątkowa bo żywa lekcja 
prehistorii i przyrody, do-

Uczniowie Liceum Ogól-
nokształcącego im. M. Ko-
pernika w Sokółce, 26 wrze-
śnia wyjechali do Platamonas 
w Grecji. Ich wyjazd odbywa 

Edukacja i integracja

Nie ma staży bez plaży...

Szkolne starcie miłośników
królewskiej gry

„Z wizytą w krainie Pitagorasa”

Wychowankowie sokólskiego SOSW doświad-
czali wielozmysłowo podczas wyjątkowej lek-
cji prehistorii i przyrody.

Katania, po włosku Catania to miasto i port 
na Sycylii w prowincji Katania, u podnóża naj-
większego wulkanu na wyspie, Etny, tam gości 
młodzież z ZSZ w Sokółce.

Do inauguracyjnych rozgrywek zgłosiło się 
12 miłośników królewskiej gry z „Rolnika”.

Sokólscy licealiści poznawali kulturę grecką i uczyli się tradycyjnych 
tańców – Hasapiko i Zorby.

EDU strefa

świadczania wielozmysło-
wego, integracji i orientacji 
w terenie. Uczniowie mogli 
zobaczyć gigantyczne dino-
zaury i usłyszeć ich odgłosy, 
poznać epokę wymarłych 
gadów mezozoicznych.

Druga część wyprawy wio-
dła ścieżką edukacyjno-przy-
rodniczą do farmy grzybów i 
owadów-giganótw. 

W Zespole Szkół Rolni-
czych im. mjr. H. Dobrzań-
skiego-Hubala w Sokółce 
odbył się I Szkolny Turniej 
Szachowy (27 września) 
zorganizowany przez na-
uczycieli wf: Konrada Stac-
kiewicza, Annę Kuklicz i 
Grzegorza Gudalewskiego.
Turniej rozegrano systemem 
„każdy z każdym” w tempie 
czasowym „3+2”. Pierwsze 
miejsce zajął Adrian Łockie-
wicz, II – Mateusz Paszko, a 
III – Daniel Martens.

Wszyscy uczestnicy otrzy-
mali pamiątkowe upominki, 
natomiast zwycięzcy na-
grody rzeczowe. Pierwsze 
szkolne zawody będą dodat-

się w ramach projektu „Z wi-
zytą w krainie Pitagorasa” nr 
2020-1-PMU-3273, współ-
finansowanego przez Unię 
Europejską ze środków Eu-

ropejskiego Funduszu Spo-
łecznego, w ramach Progra-
mu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój. 

Pierwszy dzień pobytu 
młodzież spędziła na inte-
gracyjnej grze terenowej. 
Jej celem było doskonalenie 
znajomości języka angiel-
skiego, pierwszy kontakt 
z językiem greckim oraz 
uczniami Gymnasio Pla-
tamona. Nasi uczniowie 
poznawali zaprzyjaźnione 
miasto, jego mieszkańców, 
identyfikowali określone 
miejsca, przedmioty i osoby. 
W greckiej szkole uczyli się 
tradycyjnych tańców – Ha-
sapiko i Zorby. Red.

kową zachętą dla pozosta-
łych uczniów do zgłębiania 
tajników gry w szachy. 

– Szachy to wspaniała 
gra, która sprzyja wszech-
stronnemu rozwojowi: uczy 

logicznego myślenia, prze-
widywania, sportowego 
współzawodnictwa, refleksu 
i cierpliwości – podsumowu-
je Konrad Stackiewicz, kie-
rownik zawodów. Red.

– Wycieczkę zaliczamy 
do udanych: pogoda nam 
dopisała, było interesująco, 
przyjemnie, zabawnie, mo-
mentami strasznie –  bo od-
głosy gadów były niezwykłe. 
Mogliśmy lepiej się poznać, 
zintegrować, okazać pomoc 
i wsparcie słabszemu kole-
dze –  komentują organiza-
torki. Red.

Po tygodniu praktyk w 
Katanii, podczas week-
endu uczniowie Zespół 
Szkół Zawodowych im. E. 
Orzeszkowej odpoczywali 
na sycylijskiej plaży i po-
dziwiali uroki wyspy. Na-
sza młodzież uczestniczy 
w projekcie realizowanym 
w ramach Programu Ope-
racyjnego Wiedza Eduka-

cja Rozwój pt. „Europejskie 
staże szansą na zdobycie do-
świadczenia” nr 2020-1-PL-
01KA102-078807 dofinan-
sowanego ze środków Unii 
Europejskiej i budżetu Pań-
stwa, a realizowanego przez 
Zespół Szkół Zawodowych 
w Sokółce przy wsparciu Po-
wiatu Sokólskiego. Red.
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Teraz to telewizor oglądał 
mnie, a ja zacząłem podejrzli-
wie patrzeć na kompot, który 
dostałem od Dziadka Kotleta. 
- Twoje życzenie nigdy się nie 
spełni – powiedział telewizor. 
Wszystkie usta, wyłącznie z 
jednymi zaczęły cicho chicho-
tać do rytmu wypowiadanych 
słów. 
- Co?
- Poddaj się temu. Jeśli chcesz 
oglądać komedie, chcesz się 
zrelaksować i nie myśleć. Pod-
daj się instynktom. Pozwól, 
że wyzwolę ciebie od ciężaru 
decyzji. To ja ci pokażę co jest 
śmieszne i podpowiem, kiedy 
masz się śmiać. Każdy chce 
spędzić trochę czasu nie myśląc 
nawet o tym, co może go bawić. 
Pozwól zniewolić swój umysł, a 
dam ci prawdziwą wolność. 
Nie odrywając wzroku od te-
lewizora, wziąłem komórkę i 
zadzwoniłem. 
- Halo? 
- Dziadek, ty mi upchnąłeś ja-
kiś szmelc rodem z Archiwum 
X czy innej Fundacji SCP. Nie 
mam na to siły, a dopiero jest 
wtorek. 
- Co ty gadasz, młody? 
- A to gadam, że telewizor 
gada… No i teraz wyciąga 
wtyczki i inne kable w moją 
stronę. 
- Ale tak perwersyjnie? 
- Jak mam to do cholery…
- He, he. Żartuję. Wybacz, mło-
dy schrzaniłem. Wyciągnąłem 
nie ten sprzęt co trzeba. Zaraz 
podjadę i to zabiorę. Jakby za-
częło gadać po sumeryjsku, 
to weź go z pistoletu na wodę 
święconą parę razy psiknij. 
- Po co ci w ogóle takie pudło? 
- To jedyny sprzęt, do którego 
mogę podłączyć magnetowid i 
obejrzeć stare kasety. 
- Dziadek, możesz przecież ja-
kiegoś specjalistę nająć żeby ci 
te kasety przerobił na płyty czy 
coś. 
- Zapłacić specjaliście za profe-
sjonalnie wykonaną pracę? Po 
moim trupie. 

Kamyk

UKS Feniks Krynki
z II miejscem drużynowo
 w klasyfikacji Młodziczek
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Darowanemu koniowi w zęby 
się nie zagląda, ale darowane-
mu telewizorowi  w ekran – już 
tak. Stary telewizor zajął pustą 
przestrzeń na szafie i zasło-
nił ślady po kocich pazurach. 
Usiadłem w fotelu, włączyłem 
urządzenie, do którego chcia-
łem się w końcu przekonać. 
Wiadomości. Rano szybko 
przejrzałem prasę w necie, więc 
wcisnąłem następny kanał. 
Reklama. Następny.
Kolejne wiadomości. Następ-
ny.
Reklama. Tym razem obrzydli-
wa. Następny.
O, jakiś serial. Chyba komedia, 
bo aktorzy próbują opowiadać 
przemielone przez Internet 
tysiąc razy  dowcipy. Kolejną 
wskazówką było to, że co i rusz 
słychać podłożony śmiech. 
I cyk, następny kanał. Ufff… 
kolejna komedia. Tym razem 
z nieco gorszymi dowcipami. 
Puszczanie po jakimś stwier-
dzeniu naukowym nagra-
nego śmiechu mogłoby być 
śmieszne w średniowieczu i to 

wyłącznie dla chłopów pańsz-
czyźnianych. 
I hop, następny. 
Kolejna komedia. I znowu re-
chot publiczności. Większość 
tych seriali byłaby znośna 
gdyby właśnie wyciąć z nich 
dźwięki wydawane przez pu-
bliczność. 
- Czy. Są. Jakieś. Seriale. Bez. 
Śmiechu – z każdą kropką na-
ciskałem… kolejną kropkę na 
pilocie. 
Ekran telewizora zgasł na 
chwilę… teraz okno na ubogi 
intelektualnie świat wypełniało 
oko. 
No dobra, okay. A raczej Ok. A 
raczej Oko. Całkiem straszne i 
złowrogie. 
Przełączyłem kanał. To samo 
oko. 
Co jest? 
Obudowa telewizora pękła, 
jak skorupa. Powstałe ubytki 
wypełniły pulsujące mięśnie. 
Plastikowa powierzchnia te-
lewizora pokryła się bąblami, 
które zaczęły się otwierać od-
słaniając uśmiechnięte usta.

150 zawodników z 8 kra-
jów zmierzyło się w VI Mię-
dzynarodowym Festiwalu 
Bilardowym – Kielce 2021.
Głównym wydarzeniem im-
prezy był turniej Pucharu 
Europy Wschodniej – Dyna-
mic Billard Best of the East - 
Polish 9-Ball, w którym wy-
startowali: Grzegorz Lasota 
(fot.), Karol Zielenkiewicz 
(fot.), Tomasz Górski, Szy-
mon Miroń, Maciej Białous 

26 września odbyły się 
Otwarte Mistrzostwa Ma-
zowsza w kolarstwie szoso-
wym ze startu wspólnego 
w Długosiodle. Zawody 
rozgrywane były na 13 km 
rundzie w kategoriach: żak, 
młodzik, junior młodszy 
i junior. SKK Sokół repre-
zentowało po dwóch za-
wodników w żaku i dwóch 
w młodziku. Wśród żaków 
III miejsce zajął Michał De-
reszkiewicz, czwarty był Ja-
kub Fiedorowicz. 

– Emocji dostarczył wy-
ścig młodzików, w którym 

oraz Dominik Zając, który 
zdobył brązowy medal. 

W Turnieju Grand Prix 
Polski – Pool Tour świetnie 
zaprezentował się Karol Zie-
lenkiewicz, jeden z najmłod-
szych uczestników imprezy, 
zajmując 5. msc. – To jego do-
tychczas największe osiągnię-
cie w rywalizacji z seniorami 
–  informuje Lech Piekarski z 
Sokólskiego Stowarzyszenia 
Bilardowego. Red.

od startu zawodnicy pró-
bowali rozerwać peleton, 
by ostatecznie z prędkością 
ponad 35 km na godzinę 
całą grupę przyprowadził na 
metę zawodnik z Grodziska 
Mazowieckiego, a tuż zanim 
wjechał Jakub Deputat z SKK 
Sokół – komentuje prezes 
SKK Sokół.  

Zadanie finansowane z bu-
dżetu Powiatu Sokólskiego w 
ramach otwartych konkur-
sów ofert oraz przez Sponso-
rów Klubu. Red.

Zawodnicy UKS Feniks w 
Krynkach 17 września wal-
czyli w Miedzywojewódz-
kich Mistrzostwach Regionu 
D Młodzików i Młodziczek 
w zapasach w stylu wolnym i 
zapasach kobiet. Mikołaj Ca-
rewicz wrócił z brązem (kat. 
do 85 kg), Michalina Hajduk 
zajęła V msc. (kat. 42 kg), 
Emilia Carewicz - III (kat. 54 

Brąz na międzynarodowym 
festiwalu bilardowym

Local 58

6 zawodników LP Metal-Fach Sokółka na Pu-
charze Europy Wschodniej – Dynamic Billard 
Best of the East – Polish 9-Ball. 

kg), Amelia Kukisz - III (kat. 
54 kg), Agnieszka Palacz - II 
(kat. 58 kg), Emilia Dondziło 
- III (kat. 62 kg), Magdalena 
Anikiej - V (kat. 62 kg).

– Na matach w Osielsku 
dziewczęta i chłopcy z Kry-
nek pokazali swoje ogromne 
zaangażowanie i wielkie ser-
ca do walki – podsumowuje 
trenerka Elżbieta Carewicz. 
Red.

SPORT Wrzuć LUZ ;)


